
Torslunde den 12/3-2021 

Henvendelse fra Ishøj Skole vedr. punkt på kommende udvalgsmøde: Investeringsplan Ishøj Skole 

Skolebestyrelsen vil gerne takke for, at de fysiske rammer er sat på dagsordenen i Børne- og 

Undervisningsudvalget. Vores udvalgsrepræsentant, Ole Wedel-Brandt, er gennem sin deltagelse på vores 

bestyrelsesmøder orienteret om udfordringerne, men vi vil gerne præcisere og kommentere et par forhold 

omkring emnet: 

- Vi mener, at skolens nuværende kapacitet er 11 klasser. Vi har i øjeblikket 12 klasser, og det 

betyder, at der er en klasse, der er placeret i et lokale, som ikke er egnet – det er simpelthen for 

lille. Det kan synes som en detalje, men i sagsfremstillingen på dagsordenpunktet står, at Ishøj 

Skole ”vurderes med sine nuværende 12 klasser at have nået sin maksimale kapacitet”. 

Tværtimod har inddragelsen af dette lokale (”glasburet”) til klasselokale fjernet muligheden for, 

som tiltænkt, at blive indrettet til arbejds-/grupperum, hvilket der et udtalt behov for. Der er 

simpelthen ikke nogle grupperum i den nuværende situation. 

 

- I forhold til bilaget ”Forslag til anlægsprojekter 2021-2024” har vi en forståelse af, at dette, som 

samlet projekt, er skrinlagt på grund af udgiftsniveauet – primært udgiften til at etablere faglokaler 

i snedkerværkstedet. Da skolens nuværende faglokaler ikke er tilstrækkelige til faget ”håndværk og 

design”, har vi forstået, at en renovering/opdatering af de nuværende faglokaler nu inddrages i 

udformning og budget for det arbejde, udvalget har sat i gang for alle Ishøjs skoler, hvor af Ishøj 

Skole er 1 af 3 skoler, hvor lokalerne er utilstrækkelige. Det betyder i praksis, at muligheden for at 

etablere 3 klasselokaler i kælderetagen i hovedbygningen bortfalder, da det er her, faglokalerne er 

placeret i dag. 

 

- I forhold til bilaget ”Udviklingen i klasse- og elevtal på Ishøj Skole pr. 1. oktober 2016-2020” tænker 

vi, at prognosen bør korrigeres for de kommende år (2021-2026), da det konkrete tal i 2020 er godt 

20 elever over prognosen. Derudover vil vi gerne spørge ind til, om prognosen har taget det 

kommende familievenlige byggeri i ”Kartoffelhaven” i betragtning? 

 

- Kommende 0. klasse 21/22 er pt 26 elever. Vi har kendskab til yderligere 1 elev i denne årgang, der 

starter i skole til efteråret, når familiens husbyggeri på Ishøj Bygade forventes afsluttet. Der er 22 

elever på venteliste til denne årgang. Vores nuværende 6. klasse rummer 27 elever. Vi er derfor tæt 

på klassedeling på 2 årgange fra kommende skoleår, som billedet er lige nu. 

 

Hvis det fastholdes at renovere/opdatere de nuværende faglokaler i kælderetagen i hovedbygningen, vil et 

kommende anlægsprojekt fokusere på klasselokaler. Skolebestyrelsen vil gerne opfordre til at inddrage 

ovenstående kommentarer i drøftelsen af punktet med henblik på både at imødekomme den nuværende 

uholdbare klasselokale-situation, men også at sikre et råderum for fremtiden, hvor vi vurderer, at der kan 

komme flere årgange med to spor på Ishøj Skole. 

Endnu en gang tak for jeres opmærksomhed, som vi håber kan medvirke til et godt resultat. 

Med venlig hilsen 

Rikke Sørensen 

Skolebestyrelsen Ishøj Skole 


